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Protokół Nr VIII/21/2020 

z XXI sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 29 października 2020 r. 

 

Sesja online – sala nr 1 Urzędu Gminy w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powiedział iż w związku z 

zaistniałą sytuacją w kraju dzisiejsza sesja odbywa się online, powitał wszystkich zebranych, 

po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 11 radnych, co stanowi quorum i Rada może 

podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący odczytał zaproponowany porządek obrad, 

po czym zapytał, czy ktoś z radnych chce zaproponować zmiany, w związku z tym, że nikt nie 

zaproponował zmian poddał pod głosowanie zaproponowany porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (856/10) 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (849/22 na 

526/6) 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2020 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Rakszawa na lata 2020 - 2026 

12. Wnioski i zapytania radnych 

13. Sprawy różne 

14. Zakończenie obrad 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad  

tj. przyjęcia protokołu z XX sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do tego 

protokołu, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z XX sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  
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Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad 

tj. informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż w okresie międzysesyjnym wraz z Panem Wójtem 

oraz Kierownikiem Referatu uczestniczył w zebraniach wiejskich, przygotowywał dzisiejszą 

sesję, a także uczestniczył we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. Pan 

Przewodniczący uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Pan Wójt powiedział, iż praca w ostatnim czasie, w okresie pandemii skupiła się głównie na 

organizowaniu pracy nie tylko Urzędu Gminy, ale także jednostek, a także na tym, aby 

wszystkie inwestycje i działania doprowadzić do 100% sukcesu, co nie jest łatwe, urzędy 

działają w bardzo ograniczonym zakresie, procedury są przeciągane, są problemy w kontaktach 

między urzędami, również nasz Urząd dosięgnęła pandemia, w tej chwili praca jest w bardzo 

ograniczonym składzie, bywa że w Urzędzie jest 6 pracowników, niemniej jednak mimo, iż w 

Urzędzie było 7 osób udało się przeprowadzić trzy przetargi. Pan Wójt powiedział, i ogólnie 

wejście do Urzędu jest zamknięte, niemniej jednak strony są przyjmowane pojedynczo, po 

wcześniejszym telefonicznym umówieniu, dużo spraw załatwianych jest drogą elektroniczną, 

do chwili obecnej nie było skarg z tym związanych. Jeżeli chodzi o realizację budżetu, to Pan 

Wójt powiedział, iż mimo trudnego okresu prognoza jest taka, że wydatki inwestycyjne i 

półinwestycyjne na koniec roku zamkną się kwotą 4.240.000,00 zł. Na dzień dzisiejszy główne 

prace skupiają się na sporządzeniu budżetu na rok następny, zostało napisanych kilkanaście 

wniosków o dofinansowanie, kolejna ważna sprawa to cena odpadów na rok następny, 

przygotowywany jest przetarg, pan Wójt powiedział, iż chciałby, aby ta cena była na 

tegorocznym poziomie, niemniej jednak z informacji sąsiednich gmin wie, że ich ceny wzrosły 

dwukrotnie. Pan Wójt powiedział, iż wprowadza restrykcyjne kontrole jeżeli chodzi o 

segregacje odpadów, gdyż właśnie z niskiej segregacji wynikają wysokie ceny odpadów. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, a następnie uznał punkt piąty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy 

Pan Wójt powiedział, iż wszystkie uchwały Rady Gminy są na bieżąco realizowane, jeżeli 

chodzi o przyjęcie darowizn, to już jeden akt notarialny się odbył, została uregulowana drga na 

Kątach, jeżeli chodzi o nieruchomości objęte sprzedażą to są one przygotowywane do 

sprzedaży. Jeżeli chodzi o uchwałę dotyczącą stawek za śmieci, to uchwała została 

opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego, Pan Wójt dodał, iż w 

sprawie tej uchwały było wszczęte postępowanie nadzorcze o stwierdzenie jej nieważności, 

niemniej jednak uchwała została opublikowana, stawki będą obowiązywać. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 
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Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (856/10). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż projekt tej uchwały dotyczy zbycia nieruchomości w celu poprawienia 

dojazdu do sąsiedniej nieruchomości, ta nieruchomość jest niemożliwa do zabudowy i 

nieprzydatna do realizacji celów inwestycyjnych Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż projekt tej uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany na ostatnim wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady Gminy. Pan 

Przewodniczący otworzył dyskusje w temacie tej uchwały, zapytał czy radni chcą zabrać głos 

w temacie tej uchwały, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, po czym 

poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXI/175/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 października 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym 

uznał punkt siódmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad tj. 

podjęcia w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (849/22 na 526/6). Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż głównym celem podjęcia tej uchwały jest uregulowanie spraw 

własnościowych terenu koło przepompowni ścieków i dokończenie realizacji inwestycji 

realizowanej już od paru lat, czyli rozbudowy sieci kanalizacyjnej na terenie Gminy Rakszawa. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż projekt tej uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany na ostatnim wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady Gminy. Pan 

Przewodniczący otworzył dyskusje w temacie tej uchwały, zapytał czy radni chcą zabrać głos 

w temacie tej uchwały, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a 

następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXI/176/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 października 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na 

zamianę nieruchomości, odczytał jej treść, po czym uznał punkt ósmy porządku obrad za 

wyczerpany.  
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Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad tj. 

podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta.  

Pan Wójt powiedział, iż jest to jedna z najważniejszych uchwał, stawki podatkowe 

proponowane na 2021 rok są takie same, jak były w 2019 i 2020 roku, stawki podatkowe w 

Gminie Rakszawa nie ulegają zmianie mimo, że górne stawki co roku rosną, jeżeli chodzi o 

mieszkańców jest to dobre, natomiast jeżeli chodzi o budżet, to już niekoniecznie. W 

proponowanej uchwale stawki podatków są na poziomie ubiegłorocznym, za wyjątkiem 

budynków lub ich części tzw. pozostałych, gdzie stawka podatku w 2020 roku wynosiła 5,00 

zł, a na 2021 rok proponowana jest stawka 4,50 zł, a maksymalna stawka to 8,37 zł, jest to 

wspólna propozycja Wójta i Rady Gminy. Pan Wójt powiedział, iż obniżenie tej stawki jest 

związane z przeprowadzoną przez Starostwo Powiatowe modernizacją, gdzie znaczna część 

mieszkańców została obciążona dodatkowym metrażem, przez co ich podatki uległy 

zwiększeniu. Pan Wójt podkreślił, że wzrost podatków nie jest związany z wzrostem stawek 

podatkowych, a z przeprowadzoną przez Starostwo modernizacją. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż projekt tej uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany na ostatnim wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady Gminy, każdy z 

radnych wypowiedział się na ten temat. Pan Przewodniczący otworzył dyskusje w temacie tej 

uchwały, zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXI/177/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 października 2020 roku w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości, odczytał treść, po czym uznał punkt dziewiąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2020. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż zmiany wprowadzane do budżetu są związane głównie z 

uzyskiwanymi dofinansowaniami, w celu lepszego wykorzystania środków finansowych 

dokonywane są przesunięcia, m.in. na budowę hali sportowej, wprowadzane są środki związane 

z przebudową drogi Rakszawa Grobla, to zadanie będzie wykonywane w lepszej technologii 

niż wcześniej planowano, wymieniona będzie cała podbudowa, zamontowane będą tam rury, 

żeby móc przeprowadzić sieci wodociągowe, kanalizacyjne i gazowe bez naruszania korony 

drogi. Do budżetu wprowadzane są środki na pomoc dla Policji kwota 5.000,00 zł na bieżącą 

działalność, dodatkowe środki na inwestycje w Szkole Podstawowej Nr 3, w kwocie 27.000,00 

zł, zwiększana jest dotacja dla Klubu Sportowego w związku drastycznym spadkiem 

możliwości pozyskiwania sponsorów, co jest związane z panującą sytuacją, głownie chodzi tu 

o grupy dziecięce i młodzieżowe, kwota 15.000,00 zł. 
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Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż projekt tej uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany na ostatnim wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady Gminy. Pan 

Przewodniczący otworzył dyskusje w temacie tej uchwały, zapytał czy radni chcą zabrać głos 

w temacie tej uchwały, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a 

następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy 

Rakszawa na rok 2020. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż podjęta uchwała będzie miała Nr XXI/178/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 października 2020 roku w sprawie wprowadzenia zmian w 

budżecie Gminy Rakszawa na rok 2020, odczytał treść, po czym uznał punkt dziesiąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na 

lata 2020 - 2026. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że ściągany jest kredyt w wysokości 529.000,00 zł, mimo iż kwota 

realizowanych inwestycji przekracza 4.000.000,00 zł, Gmina jest w na tyle dobrej sytuacji, że 

kredyt może być zmniejszony o taka kwotę, dodał iż rok 2020 zakończy się bez udziału kredytu 

w budżecie. Pan Wójt powiedział, iż każdy kredyt wzięty w tym roku obniży Gminie zdolność 

kredytową na rok następny, a w następnym roku bez kredytu się na pewno nie obejdzie patrząc 

choćby pod kątem inwestycji na które zostały złożone wnioski o dofinansowanie.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż projekt tej uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany na ostatnim wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady Gminy. Pan 

Przewodniczący otworzył dyskusje w temacie tej uchwały, zapytał czy radni chcą zabrać głos 

w temacie tej uchwały, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a 

następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Rakszawa na lata 2020 - 2026. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXI/179/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 października 2020 roku w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2020 - 2026, po czym odczytał jej treść, a 

następnie uznał punkt jedenasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siedemnastego porządku obrad 

tj. wnioski i zapytania radnych. Pan Przewodniczący zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym 

punkcie. Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos, w związku z tym, że 

nikt z zebranych nie zabrał głosu zamknął dyskusję, a następnie uznał punkt dwunasty porządku 

obrad za wyczerpany. 
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Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu osiemnastego porządku obrad tj. 

sprawy różne. Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos, w związku z 

tym, że nikt z zebranych nie zabrał głosu zamknął dyskusję, a następnie uznał punkt trzynasty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 14 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXI sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1000 do godz. 1035.   

 

 

Protokołowała: Teresa Nowicka   

Zatwierdził: 

 

Marcin Bardjan 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

 

 

 

 


